
VOJAŠKI VOJNI INVALIDI IZ VRHOVC

Obiskali smo »Franjo«
Zelje in sldep na letni skupSdni Združenj« voja&ih

invalidov Vrfaovd je bil, da lelos obč^emo bolnico Fn-
njo.

Dne 16. junija smo se peljali preko Skofje Loke do
Cerknega. S predsednikom ZB NOV Cerkno Tonetom
Obidom smo bili dogovorjeni v muzeju. Pozorno smo
poslušali kroniko, kako številna je bila partizanska sani-
teta na Slovenskem. Muzej hrani veliko dragocenega
gradiva. Mnoge slike borcev, ranjencev, zdravstvenega
osebja in grafikoni so nam vsaj delno pribiižali partizan-
sko življenje in zdravljenje pod izredno težkimi pogoji.

Številne fotografije padlih zdravnikov, medicincev in
bolničarskega osebja ostajajo priča velikega in težkega
davka tistih časov!

Vreme nam je bilo naklonjeno in tudi čisti zrak mlade-
ga jutra nam je omogočil, da so se člani našega združenja
tudi zdravstveno dobro počutili.

Med potjo proti bolnici Franji smo se ustavili pri
grobišču, kjer so vzidane spominske plošče z imeni padlih
med NOB iz domačega kraja in okoliških vasi. Položili
smo venec in z enominutnim molkom počastli spomin
nanje!

Od parkirišča do bolnice Franje je le dobrih 15 minut
hoje. V soseski Pasice je 15 objektov od sobe za ranjen-
ce, izolirnica, operacijska soba, kuhinja itd. Kljub dosle-

dni konspiraciji ;e imela bolnica več nemških napadov,
vendar jo sovražnik ni mogel uničiti!

Bolnica je dobila ime po njeni znani zdravnici dr.
Franji Bojc-Bidovec. Mnogo gradiva je dr. Franja že
napisala in v spominih bo tudi povedano, pod kako
težkimi pogoji so zdravili in operirali.

Objekti - barake so še dobro ohranjene in dr. Korilnik
je v knjigi Oris partizanske sanitete zapisal: »Tudi po
končani vojni se mora ohraniti ta postojanka kot viden
dokaz vsem bodočim rodovom, kaj je zmpžna ustvariti in
kaiustvarja UUBEZEN DO SVOBODE«.

Clani združenja vojaikih invalidov iz Brda-Kozarij-
-Viča in Vrhovcev so se odločili za c^led bolnice »Fra-
nje«, da so se sami prepričali in videli, kje so se zdravili
njihovi soborci, možje in sinovi.

Presenečeni smo bili nad velikim zanimanjem za ogled
bolrace, saj je bilo na parkinšču 5-6 avtobusov iz raznih
krajev Slovenije in tudi z Reke. Vsi ti obiskovalci bodo
ponesli v svoje kraje, v tovame, v delavnice globoke
vtise, kaj vse zmore volja in pravo tovarištvo, požrtvoval-
nost in zavednost.

Vračali smo se preko Idrije, Čmega vrha, Vipave in po
kralkih postankih smo si ogledali te kraje in nato daJje -
zadovoljni - vsak na svoj dom.

Fran


